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Geachte heer, mevrouw, 

Wij hebben kennisgenomen van de publicatie in het Dagblad van het Noorden 
op donderdag 22 augustus. Daarin wordt gesuggereerd dat er 'plotseling 
scheuren zijn ontstaan' in het koor van de Martinikerk. Dit strookt niet met de 
werkelijkheid. De zeven scheuren waar in het artikel op wordt gedoeld, zijn 
niet nieuw. Zij zitten al minimaal vijf jaar aan de binnenzijde van de 
buitengevel van de kooromgang van de Martinikerk. Dit wordt bevestigd door 
het bestuur van de Stichting Martinikerk Groningen (SMG). 
Begin 2013 heeft de gemeente Groningen op verzoek van en in overleg met 
de SMG op elke scheur uit voorzorg een scheurmeter geplaatst. Hierdoor is 
objectief waar te nemen of de scheurvorming ook groter wordt. De aanleiding 
voor dit verzoek en de plaatsing van de meters was de aardbeving van 
augustus 2012. De SMG houdt zelf de kerk ook nauwlettend in de gaten en 
had geconstateerd dat de scheuren in de loop der tijd langer werden. Hun 
meetmethode bracht echter niet in beeld of de scheuren ook breder worden, 
bijvoorbeeld door nieuwe bevingen. En dat doen de in 2013 geplaatste 
scheurmeters wel. Als de scheuren breder zouden worden, duidt dat op 
vervorming van het gebouw. 

De scheurmeters worden na iedere beving geinspecteerd door Wie;rtsema & 
Partners. De meest recente inspectie van 4 juli laat zien dat geen van de 
scheuren breder is geworden: het gebouw is stabiel. 

De SMG heeft na de aardbeving van augustus 2012 contact gezocht met de 
NAM. Na goed onderling overleg draagt de NAM bij aan het herstel van de 
directe schade van die aardbeving elders in het gebouw. Tevens is besloten 
dat de SMG en de NAM onderzoek gaan doen naar de mogelijke oorzaken 
van de bestaande scheurvorming in het koor. 

De bouw van het Groninger Forum inclusief de parkeergarage is een project 
in de historische biimenstad en wordt met de grootste zorgvuldigheid 
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omgeven. Voordat de bouvmerkzaamheden begoimen, hebben wij een 
risicoanalyse laten uitvoeren naar het mogelijke effect yan de werkzaetmheden 
op de directe omgeving. De Martinitoren, de Martinikerk en ook het 
Provinciehuis zijn in deze analyse meegenomen. De analyse voorspelde dat 
de invloed van de bouwwerkzaamheden op deze gebouwen nihil is. Om deze 
voorspelling uit de risicoanalyse te toetsen, is een monitoringsplan opgesteld. 
Bureau Crux bewaakt de directe omgeving van de bouwwerkzaamheden, 
inclusief deze voor de stad zo belangrijke gebouwen. Voordat de 
bouwwerkzaamheden startten zijn hoogtebouten aangebracht. Deze worden 
nu regelmatig ingemeten en deze metingen worden vergeleken met de 0-
meting van deze hoogtebouten voor aanvang van de werkzaamheden. De 
meest recente meting eind juli 2013 laat zien dat de Martinikerk sinds de 0-
meting geheel in ruste is. Wij zien dan ook geen enkele aanleiding om de 
bouwwerkzaamheden van het Forum stil te leggen. 

De ongerustheid over de Martinikerk is begrijpelijk. Het verzoek van de 
Stadspartij en de PvdD om de bouvmerkzaamheden te stoppen, blijkt echter 
gebaseerd op verkeerde gegevens. Van nieuwe dan wel breder wordende 
scheuren is immers geen sprake. 
Wij zijn er echter van overtuigd dat de zorg voor een van de meest markante 
monumenten in Groningen bij de Stichting Martinikerk Groningen, daarin 
bijgestaan door de gemeente en exteme deskundigen, in goede handen is. 

Over de ontwikkelingen van de Martinikerk in relatie tot de bouw vindt nauw 
overleg plaats tussen vertegenwoordigers van de SMG en de gemeente. 
Indien er zich (onverwachte) ontwikkelingen voordoen zal ons college u 
hiervan uiteraard direct op de hoogte stellen. 

Wij vertrouwen er op u hiermee voldoende te hebben geinformeerd. 

Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders van Groningen, 

de burgemeester, de secretaris 
/disJ.P. (Peter) Rehwinkel drs. M.Ar^aarten 


